
Erhvervs-, Vækst- og Eksportudvalget

Til: Erhvervsministeren

Dato: 7. november 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 79
Forslag til lov om firmapensionskasser.

Af erhvervsministeren (Rasmus Jarlov)

Spørgsmål 1
På side 15 i høringsnotatet fremgår det af ministeriets kommentarer, at afgiften på 40 pct.

foreslås nedsat til 25 pct. Der henvises til, at en afgift på 25 pct. således vil være tilstræk-

kelig til at forhindre, at virksomheden har et incitament til midlertidigt at anbringe over-

skudslikviditet i pensionskassen

– samtidig med at det sikres, at skattereglerne ikke reelt hindrer udbetaling til virksomhe-

den i de tilfælde, hvor der er en saglig grund hertil.

Vil ministeren oplyse om konsekvenserne af det omtalte forslag om at nedsætte afgiften,

herunder om hvad forslaget koster? Vil ministeren endvidere redegøre for, om forslaget

bliver en del af dette lovforslag, eller om forslaget fremsættes særskilt på skatteministe-

rens område, samt om det vil få afledte konsekvenser for beskatning af andre typer af

pensionskasser eller på andre dele af skatteområdet?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pelle Dragsted (EL).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Pelle.Dragsted@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Morten Bødskov
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